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В философии органически соединены два начала – научно-теоретическое и практически-
духовное. На современном этапе философия выступает одновременно и как специфическая
наука, и как мировоззрение, обусловленное существованием человека. Философская картина
мира создается профессиональными философами. Создание философской картины мира воз-
можно на основе признания: а) диалектического развития мира; б) высшей в мире реальности –
человека и мира человека – социального и духовного. Законы окружающего мира дают ключ
к осмыслению всей диалектики действительности, и это позволяет философии быть методоло-
гическим орудием познания, освоения всей Вселенной.

Philosophical Image of the World. Two principles, scientific-theoretical and practical-spiritual, are
organically concerted in Philosophy. At present, Philosophy serves simultaneously both as specific
science and Weltanschauung conditioned to human being. The philosophical image of the world is
being created by professional philosophers. Creation of the philosophical image of the world is avail-
able on the basis of the acknowledgement of: a) dialectical evolution of the world; b) top reality of
a man and human world in both aspects – social and inner ones. The laws of environment give us the
key to the comprehention of life dialectics which allows Philosophy to be a methodological tool
of wisdom in developing the Universe.


